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KELO ry on tyytyväinen hallituksen suunnitelmaan verorahoista maksettavien eläkkeiden 
kohentamiseksi. Ansiosidonnaista työeläkettä saavien taloudellinen tilanne sen sijaan kaipaa uusia 
toimia.  Se, mikä on parannusta tuovien toimien muoto, ei ole KELO:lle tärkeää. Tärkeintä on 
varsinkin pienten työeläkkeiden tason nousu. Ainoana rajauksena esitämme, että verotusta ei 
käytetä kompensoijana, koska silloin kaikki suomalaiset veronmaksajat joutuvat omassa 
verotuksessa eläketulon osamaksajiksi. 
 
Julkisuudessa on otettu vahvasti kantaa - puolesta ja vastaan - työeläkkeiden ns. puoliväli-indeksin 
palauttamisesta. Esitettyjen laskelmien mukaan sen kustannusvaikutus työeläkerahastoissa oleviin 
varoihin on noin 1,2 % eli 2,5 mrd euroa. Tästä eläketulon lisäyksestä yhteiskunnalle palautuva 
osuus verotuloina on noin yhden miljardin verran. Kun valtaosa työeläkeläisistä elää aika tavalla 
”kädestä suuhun”, niin kulutukseen palautuu saman tien noin puolitoista miljardia vuodessa. Sen 
positiivinen vaikutus on arviolta 30 000-40 000 uutta työpaikkaa ilman verovaroilla tukemista. 
Tästä on hyvä jatkaa kohti palkkaindeksin palautusta. 
 
Oikeudenmukaisinta on sellainen ansiosidonnaisten työeläkkeiden korotus, jossa korotus 
kohdistetaan voimakkaimmin pieniin ja keskisuuriin eläkkeisiin. On kuitenkin muistettava, että 
todella suuria, esimerkiksi yli 3000 tai 4000 euron työeläkkeen saajia on työeläkeläisten 
kokonaismäärästä niin vähän, laskettiinpa se henkilöinä tai maksettavien eläkkeiden 
kokonaismääränä, että suurituloisten työeläkeläisten kokonaisvaikutus eläkkeiden korotuksen 
lopputulokseen on pieni. 
 
KELO ry luottaa edelleen suomalaiseen yrityselämään, että se haluaa ja pystyy tarjoamaan 
suomalaisille työtä ja parantuvaa toimeentuloa vielä jatkossakin vuosikymmeniä eteenpäin. Samoin 
luotamme työeläkeyhtiöiden osaamiseen sijoittaa kertyneet työeläkevarat tuottavasti. Tällä 
perusteella emme näe tarvetta kasvattaa edelleen työeläkerahastojen kokoa, vaan nykyinen noin 
kahdeksan vuoden maksuvalmius on riittävä ja että aika on kypsä työeläkerahastojen lievään 
lisäkäyttöön.   
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